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Protokół Nr XXII/2013 

z posiedzenia XXII sesji w VI kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 28 lutego 2013 roku 

 

Obrady Rady Gminy Fabianki trwały od godz. 900 do godz. 1345. Uczestniczyli w nich radni według załączonej listy 
obecności oraz Wójt Gminy - p. Jan Krzyżanowski, Sekretarz Gminy – p. Dorota Białkowska, Skarbnik Gminy –           
p. Wiesława Prajwos, Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – p. Wiesław Kański, Kierownik RRGiZP –                
p. Beata Obielecka, Kierownik GZO – p. Marek Migdał, Radca Prawny – p. Magdalena Cyrn – Kudelska, 
Koordynator Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii – Andrzej Kwaśniewski 
oraz Przedstawiciele Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w osobach: Komendanta - mł. insp. Piotra 
Stachowiaka  oraz Kierownika III Rewiru Dzielnicowych KMP Włocławek w Fabiankach –  starszego aspiranta 
Tomasza Kawskiego. 

 

Ad.1 

Przewodnicząca RG – p. Ewa Szczepańska powitała wszystkich i otworzyła obrady XXII sesji Rady Gminy Fabianki 
w VI kadencji.  

 

a) 

Przewodnicząca RG – stwierdziła prawomocność obrad po zapoznaniu się z listą obecności. Zgodnie z załączoną 
listą obecnych na posiedzeniu w chwili stwierdzenia prawomocności obecnych było 13 radnych. 
Nieobecni radny Rafał Śmiałowicz oraz radny Wojciech Mosakowski.  

b) 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” wybrała na sekretarza sesji  
radnego Mariana Przybyszewskiego. 

 

Ad.2 

a) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad porządkiem obrad.  
 
Brak dyskusji nad porządkiem obrad. 
 
Przewodnicząca RG – zarządziła głosowanie nad treścią porządku obrad XXII sesji RG. 
 
b) 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła porządek 

obrad XXII  sesji w VI kadencji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 

 
1. Otwarcie XXII sesji Rady Gminy i powitanie zaproszonych gości : 
       a) Stwierdzenie prawomocności obrad: 
       b) powołanie sekretarza sesji. 
2. Przedstawienie propozycji porządku obrad: 
      a) odczytanie tekstu i zgłaszanie uwag, 
      b) przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z: 
     a) XX sesji RG z dnia 29 listopada 2012 roku, 
     b) XXI sesji RG z dnia 14 grudnia 2012 roku. 
4. Informacja Wójta o bieżącej działalności oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

     5. Zapoznanie się z treścią informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
Gminy Fabianki w 2012 r. przedłożonej przez Komendę Miejską Policji we Włocławku.  

6. Analiza sprawozdania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z działalności w 2012r.  
     oraz zatwierdzenie planu pracy komisji na 2013 rok. 
7. Przedstawienie sprawozdań z działalności w 2012 roku Rady Gminy Fabianki oraz poszczególnych komisji  
     Rady Gminy.   
8. Zapoznanie się z treścią sprawozdania Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach z działalności w 2012r. 
9. Przedstawienie projektu zmian do budżetu gminy na 2013 rok 
      a) podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy na 2013 rok. 
10. Analiza sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 
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11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii Gminy  
     Fabianki na 2013 rok, 
2) przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  
     stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2012 roku. 
3)  zatwierdzenia planów pracy na 2013 rok, 
 4) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w roku 2013, 
5) wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu pn.: „Realizacja systemu innowacyjnej edukacji  
     w województwie kujawsko – pomorskim poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych, 
 6) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki,   

12. Wolne wnioski, zapytania i interpelacje radnych.  
13. Sprawy różne 

   14. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 

a) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad treścią protokołu z XX sesji RG z dnia  28.11.2012r. 
 
Brak głosów w dyskusji. 
 

Przewodnicząca RG – zarządziła głosowanie nad treścią protokołu z XX sesji RG. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła protokół                

z XX sesji Rady Gminy Fabianki z dnia 28 listopada 2012 roku.  

 

b) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad treścią protokołu z XXI sesji RG z dnia  14.12.2012r. 
 
Brak głosów w dyskusji. 
 

Przewodnicząca RG – zarządziła głosowanie nad treścią protokołu z XXI sesji RG. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła protokół                

z XXI sesji Rady Gminy Fabianki z dnia 14 grudnia 2012 roku.  

 
Ad. 4 

 

Przewodnicząca RG – poprosiła Wójta Gminy Fabianki o zabranie głosu w celu przedłożenia sprawozdania                    
z bieżącej działalności oraz wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 

 

Wójt  –  poinformował, że od czasu ostatniej sesji zajmowaliśmy się następującymi tematami: Sporządzone 
zostały sprawozdania, które są niezbędne do zamknięcia roku budżetowego 2012.  Została podpisana 
umowa na dofinansowanie zadania jakim jest budowa kanalizacji tłocznej wraz z przyłączami w 
Bogucinie.  Zadanie to obejmuje zakresem wykonanie: kolektora  200, kolektora, przykanaliki oraz 
tłocznie. Na powyższe zadanie został przygotowany przetarg. Otwarcie ofert nastąpi 5 marca. 
Poinformował, iż przygotowane zostały wnioski na małe projekty z Lokalnej Grupy Działania Dorzecza 
Zgłowiączki: plac zabaw w Fabiankach, doposażenie swietlicy w Fabiankach. Nadmienił, iż Zakład 
Gospodarki Komunalnej rozstrzygnął przetarg na gruz. Ponadto ZGK dokonał doraźnej naprawy 
niektórych dróg w ramach zgłaszanych wniosków sołtysów i mieszkańców. Poinformował,                              
iż wystąpiliśmy z wnioskiem o udzielenie kredytu na realizację zadania jakim jest budowa kanalizacji w 
Bogucinie. Na chwilę obecną otrzymaliśmy promesę na to zadanie. Nadmienił, iż jednym z 
najważniejszych tematów realizowanych przez pracowników było w ostatnim czasie przygotowanie 
projektów uchwał śmieciowych. W tym jego integralnej części, którą stanowi regulamin o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminie. Wskazał, iż projekty uchwał nie zostały wprowadzone do porządku obrad 
dzisiejszej sesji z uwagi na fakt, że senat zgłosił zmianę ustawy o utrzymaniu czystości i porządku przy 
czym prezydent podpisał to dopiero ostatniego dnia. Przedmiotowe uchwały w sprawie gospodarki 
odpadami zostaną podjęte dopiero po uprawomocnieniu się zmiany ustawy czyli po 6 marca 2013 roku. 
Podjecie ich w tej wersji w dniu dzisiejszym wiązałoby się z ich nieważnością i podjęciem kolejnych 
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zmian.  Poinformował, iż treść regulaminu została uzgodniona już z Sanepidem. Wydział Nadzoru Urzędu 
Wojewódzkiego zatwierdził częściowo regulamin. W dniu dzisiejszym będą prowadzone dalsze 
uzgodnienia z Nadzorem.  Stwierdził, że zasadnym byłoby zorganizowanie spotkania rady przed sesją na 
której będą podejmowane uchwały dot. gospodarki odpadami komunalnymi z uwagi na szczegółowe 
przedstawienie treści i ewentualne wyjaśnienia. Dodał, iż to tyle jeśli chodzi o sprawy bieżące.                   
 Następnie złożył informację na temat odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone na XXI sesji RG. 
 Poinformował, iż na większość z wniosków i zapytań zostały udzielone odpowiedzi zainteresowanym na 
posiedzeniu rady w dniu 14.12.2013r. co zostało odnotowane w protokole z posiedzenia. Część 
wniosków dotyczyła podziału środków zdjętych z budowy świetlicy w Urszulewie. Zostało to też 
wyjaśnione na posiedzeniu rady. W odpowiedzi na wniosek radnego Kawskiego oraz Klubu 
Porozumienie w sprawie uporządkowania terenu działki w Cyprianie i Szpitalu Górnym wyjaśnił, iż teren 
ten zostanie uprzątnięty, gdy zostaną zatrudnieni pracownicy interwencyjni. Co do kwestii budynku w 
Fabiankach po byłym Posterunku Energetycznym wyjaśnił, iż w budżecie przeznaczone są srodki w 
wysokości 20.000 zł na adaptację pomieszczeń pod potrzeby GOPS. Wykonano wydzielenie instalacji 
elektrycznej w opracowaniu jest też wydzielenie pomieszczeń pod potrzeby GOPS wraz z częścią 
kosztorysową obejmujące roboty budowlano – instalacyjne.  W odpowiedzi na wniosek Radnego 
Tumińskiego i Klubu Porozumienie w sprawie budynku w Fabiankach, w którym mieści się biblioteka, 
apteka i poczta poinformował, iż zatwierdzono w budżecie wymianę instalacji c.o. w aptece i na poczcie. 
Wcześniej wykonano wymianę instalacji c.o. w bibliotece po zalaniu wykonano nowy sufit i wymieniono 
okna. Do wykonania pozostaje remont więźby dachowej i wymiana pokrycia dachowego oraz remont 
elewacji. 
Następnie p. Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy, podjętych na XXI sesji RG 
w dniu 14 grudnia 2012 roku (w załączeniu do protokołu). 
 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem Wójta. 
 
Brak dyskusji nad sprawozdaniem Wójta. 
 
Ad.6 

 

Przewodnicząca Rady Gminy – z uwagi na spóźnianie się przedstawicieli Policji poprosiła o zabranie głosu 
koordynatora Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Fabiankach – 
p. Andrzeja Kwaśniewskiego w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w 2012 roku 
oraz planu pracy na 2013 rok. 

 

Koordynator GKRPA p. Kwaśniewski – przedstawił  treść załączonego do protokołu sprawozdania GKRPA                   
za 2012 rok.  Nadmienił, że w 2012 roku komisja przeprowadziła 14 kontroli sklepów pod względem 
przestrzegania ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Wydano 5 
postanowień przedsiebiocom ubiegającym się o wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 
Komisja utrzymuje ścisłą współpracę z Poradnią Odwykową we Włocławku, Izbą Wytrzeźwień w 
ewWłocławku, Komendą miejską Policji we Włocławku III Rewir Dzielnicowych we Włocławku, 
Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Fabiankach oraz Urzędem Gminy Fabianki i placówkami 
oświatowymi na terenie gminy. Poinformował, iż przy komisji działa Grypa Wsparcia, którą to tworzą 
osoby uzależnione od alkoholu w abstynencji. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu)  

 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
 
Brak dyskusji nad sprawozdaniem GKRPAiN w Fabiankach.  
 

Koordynator GKRPA –  przedstawił treść projektu planu pracy komisji na 2013rok. 
 

          Brak dyskusji co do treści planu pracy komisji na 2013r. 
 

Przewodnicząca RG – zarządziła głosowanie nad przedłożonym sprawozdaniem z działalności GKRPAiN w 2012 r. 
 

Rada Gminy Fabianki poprzez głosowanie:  13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                     

i Narkomanii w 2012 roku. 
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Przewodnicząca RG – zarządziła głosowanie nad planem pracy GKRPAiN na 2013 rok. 
 

Rada Gminy Fabianki poprzez głosowanie:  13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” zatwierdziła plan 

pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2013 rok. 

 
Ad. 7       

 

Sprawozdania Rady i Komisji: 
 

Radny Jetter - odczytał treść sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2012 rok.    ( w załączeniu do protokołu) 

 
Wiceprzewodniczący RG Grudewicz w zastępstwie za radnego Mosakowskiego – przedstawił sprawozdanie              

z działalności Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych za 2012 rok.  
               ( w załączeniu do protokołu) 
 

Radny Jezierski – przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2012 roku.  
                 ( w załączeniu do protokołu) 

 
Przewodnicząca RG – odczytała treść sprawozdania z działalności Rady Gminy Fabianki za 2012 rok.  
( w załączeniu do protokołu) 
 

Na obrady dotarł radny Wojciech Mosakowski. Skład rady 14 obecnych. 
 

Nikt z obecnych nie zgłaszał uwag co do treści przedłożonych sprawozdań. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,  0 „przeciwnych” pozytywnie 
zaopiniowała przedłożone sprawozdanie z działalności Rady Gminy Fabianki za 2012 rok, sprawozdanie z 

działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2012 rok,  

sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za  2012 rok oraz sprawozdanie z działalności Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych za  2012 rok. 

 
Ad. 5 

 

Przewodnicząca RG – powitała przybyłych na obrady przedstawicieli KMP we Włocławku w osobach: 
Komendanta Policji we Włocławku – mł. insp. Piotra Stachowiaka  oraz  Kierownika III Rewiru 
Dzielnicowych KMP Włocławek w Fabiankach – starszego aspiranta Tomasza Kawskiego. Następnie 
udzieliła głosu Kierownikowi Kawskiemu w celu przedstawienia sprawozdania ze stanu 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Fabianki za 2012 rok. 

 
Kierownik Kawski – przedstawił pokrótce treść załączonego do protokołu sprawozdania. Poinformował, że 

analogicznie do roku ubiegłego wzrósł wskaźnik wykrywalności przestępstw. Zaznaczył, iż na terenie 
gminy dominowały w roku ubiegłym dwie kategorie przestępstw. Są to kradzieże mienia oraz 
włamania – 19  i kradzież z włamaniem 23 przestępstwa.  Stwierdził, iż jedna z głównych przyczyn 
kradzieży i kradzieży z łamaniem jest duża liczba budowanych domów jednorodzinnych na terenie 
gminy. Mając na uwadze ten fakt w miejsca, gdzie może dochodzić do włamań kierowani są policjanci 
z Rewiru Dzielnicowych i wydziału Patrolowo – Interwencyjnego. Poinformował, iż w ciągu całego 
2012 roku doszło do 6 wypadków z udziałem dzieci. Nadmienił, że na chwilę obecną na Posterunku 
jest 3 funkcjonariuszy plus Kierownik. Zasygnalizował, że czas urlopowy znacznie komplikuje 
funkcjonowanie placówki.  W godzinach nocnych interwencje na terenie gminy obsługiwane są przez 
wydział Patrolowo – Interwencyjny KMP Włocławek. Podziękował za dobrą współpracę z Urzędem 
Gminy Fabianki oraz wsparcie Rady Gminy w ramach pokrycia kosztów zakupu paliwa do radiowozów.  

 

Przewodnicząca RG – udzieliła głosu nowemu Komendantowi KMP we Włocławku. 
 

Komendant KMP we Włocławku – mł. insp.  Piotr Stachowiak – poinformował, że pełni funkcję Komendanta 
od 3 miesięcy.  W tym czasie zdążył się zorientować co jest największym zagrożeniem na terenie 
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działania KMP Włocławek. Nadmienił, ze na terenie objętym zasięgiem działania KMP Włocławek 
doszło w ostatnim roku do 6.000 przestępstw. Według analizy na terenie Gminy Fabianki tych 
przestępstw stwierdzonych zostało 100. Pozwolił sobie stwierdzić, iż dane te pozwalają stwierdzić iż 
jest to teren spokojny. Najwięcej zagrożeń występuje w mieście Włocławek. Dochodzi do kradzieży 
mienia i sprzedaży go do skupu złomu. Jeżeli chodzi o uszkodzenie mienia to ma ono charakter 
chuligański. W ubiegłym roku w miesiącu grudniu Policja zabezpieczyła 1 kg narkotyków w mieście 
Włocławek. Jeżeli chodzi o pracę Rewiru Dzielnicowych to poinformował, iż do połowy marca zostanie 
opracowany plan debat społecznych z różnymi środowiskami poczynając od sołectw, szkół za pomocą 
dzielnicowych. Po zidentyfikowaniu problemów zostaną zorganizowane spotkania z szeregiem 
specjalistów w tym temacie. Stwierdził, iż jeżeli jest miejsce gdzie dochodzi do dużej ilości złych 
zachowań, czy kradzieży to dzięki temu będziemy mogli zidentyfikować te problemy i wykorzystać przy 
debatach.  Nadmienił, że taki jest cel tych debat.  Poinformował, iż rozpoczynając pracę na stanowisku 
komendanta KMP Włocławek założył sobie jako cel poznanie wszystkich samorządów. Ma 
świadomość, iż życzeniem samorządowców byłoby zwiększenie liczby wakatów. Na obecną chwilę 
mamy kilka wolnych wakatów lecz trzeba wykorzystać je należycie.  Nadmienił, ze nie chciałby aby 
tych dzielnicowych zabrakło, bowiem to dzięki nim Policja ma dobry kontakt ze społeczeństwem. 
Dodał, iż nie ma możliwości zapewnienia gminie całodobowej obsługi Rewiru dzielnicowych w 
Fabiankach.  Stwierdził, iż planuje powrócić do spraw, które nie zostały wykryte. Dodał, iż warto 
podjąć tę próbę działania.  Nowy system wprowadzony do Policji ograniczył biurokrację dzięki czemu 
szybciej następuje zamknięcie postępowania Podsumowując stwierdził, iż rewir dzielnicowych a 
posterunek  to różnica w ilości biurokracji. Większość tych czynności przejęła Komenda Policji we 
Włocławku. Podziękował za zaproszenie na dzisiejsze obrady.  

 
Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
 

Radny Rejmak Adam –   przywitał przedstawicieli KMP Włocławek. Stwierdził, że okres od którego zaszły 
zmiany w zakresie reorganizacji Posterunku Policji w III Rewir Dzielnicowych daje nam możliwość 
oceny zaszłych zmian. Nadmienił, że wiele sobie obiecywaliśmy decydując się na te zmiany.  W wyniku 
reorganizacji przybył nam teren Zawiśla i Zarzeczewa.  Z racji bliskiego położenia terenu naszej gminy  
z miastem Włocławek nasze siły są bardziej angażowane na terenie Zawiśla.  Przed reorganizacją nasza 
placówka liczyła 4 funkcjonariuszy plus kierownik Posterunku. Teraz obszar jest większy a 
funkcjonariuszy mniej.  Wcześniej obiecywano nam, iż dostaniemy jednego funkcjonariusza więcej. 
Faktycznie go jednak nie otrzymaliśmy.  Na początku była euforia i statystyki wskazywały spadek 
przestępczości.  Teraz przestępczość nagle wzrosła i odnotowano więcej wypadków na naszym 
terenie. Stwierdził, ze tak jak wcześniej wspomniał Komendant jeżeli widać Policjanta to jest efekt. 
Gdy go nie widać efektów brak. Zawnioskował o podjęcie działań przez Komendanta Miejskiej Policji  
w Włocławku w kwestii spełnienia obietnic poprzedników co do zapewnienia większej kadry                      
w Rewirze Dzielnicowych w Fabiankach. Wskazał, iż aktualnie w III Rewirze Dzielnicowych KMP 
Włocławek w Fabiankach jest trzech funkcjonariuszy. Powinno ich być czterech. Ten czwarty Policjant 
widnieje lecz tylko w dokumentacji, fizycznie go nie ma co znacznie ogranicza i utrudnia pracę 
placówce. Poprosił o wzięcie tego pod uwagę. 

 

Komendant KMP we Włocławku–  wyjaśnił, że na chwile obecną nic nie obieca w tej sprawie. Stwierdził,               
że temat ten sprawdzi i w miarę możliwości i potrzeb liczba funkcjonariuszy zostanie zwiększona. 
Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o jednostki terenowe to głównie koncentrują się one we Włocławku.  
Według jego filozofii pracy nie należy pracować dwójkami czy czwórkami lecz większymi grupami osób 
bardziej elastycznymi. Dodał, że według niego funkcjonariusze dzielnicowi odgrywają duża rolę w 
społeczeństwie i winni być widoczni. Podkreślił, że dziś obietnicy żadnej nie złoży. Wskazał, iż  jest 13 
samorządów i wśród nich nie ma Wójta czy Burmistrza, który nie wskazywałby potrzeby zwiększenia 
liczby funkcjonariuszy na swoim terenie. Nie ma możliwości zwiększenia kadry o taką liczbę.  
Nadmienił, iż plusem tego rejonu jest to, że większość zadań Posterunku wykonuje Komenda Miejska. 
Wsparcie w tym zakresie jest z Komendy Miejskiej we Włocławku.  

 
Radny Tumiński – wyjaśnił, iż Rewir Dzielnicowych w Fabiankach ma 4 funkcjonariuszy ale tylko                      

w dokumentach. Żebyśmy  źle się nie zrozumieli. My nie chcemy nowego człowieka tylko o to, że ten 
czwarty funkcjonariusz jest lecz przebywa już kolejny rok na zwolnieniu lekarskim. Fizycznie wiec go 
nie ma. W ten sposób wszystkie obowiązki spadają na pozostałych trzech. 
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Komendant KMP we Włocławku–  zapewnił, iż nikt tutaj nie robi zamachu na ten etat. Został on tutaj 
przypisany i będzie.  

 
Radny Tumiński – nadmienił, iż istotne jest aby ten etat faktycznie był realizowany. Kadra w momencie okresów 

urlopowych nie jest w stanie ogarnąć tak rozległego terenu. Nie ma też możliwości zapewnienia 
dwóch zmian. W wyniku tego pracuje tylko jedna zmiana. Nadmienił, iż ciekawym pomysłem jest 
przeprowadzenie debat społecznych i ma nadzieje, ze przyniosą one współmierny skutek. Oby tylko 
nie dochodziło do większego obciążenia funkcjonariuszy rewiru dzielnicowych.  Dodał, że jeżeli chodzi 
o patrole to na początku faktycznie były realizowane przy wsparciu KMP we Włocławku. Teraz 
podobno ich jednak już nie ma w tej ilości.  

 
Komendant KMP we Włocławku–  stwierdził, że dla niego idealną sytuacją jest fakt gdy wszyscy 

funkcjonariusze są gotowi do pracy. Najlepiej byłoby gdyby nikt nie chodził na urlopy ale Komendę 
Policji też obowiązują przepisy kodeksu pracy. Nikt nie będzie ich naginał. Wskazał, że teraz ma się 
zmienić system przyjęć do Policji funkcjonariuszy i liczymy na efekty w tym zakresie. Aktualnie co 
miesiąc przyjmujemy nową kadrę do Policji. Jeżeli uda się to zrealizować, zyskamy wszyscy.   

 
Radny Tumiński -  zapytał czy Komendant widzi możliwość przydzielenia tego człowieka? 
 
Sołtys Borowiecki -  stwierdził, że bzdurą jest twierdzenie, iż nie ma patroli. To nie prawda. Policji jest dużo 

widać na terenie chociażby Szpitala Górnego. 
 
Wójt – poinformował, iż miał już przyjemność spotkania się z nowym Komendantem Policji miejskiej we 

Włocławku. Stwierdził, że Gmina Fabianki jest szczególnie narażona na przemieszczanie się sprawców 
przestępstw i wykroczeń  z powodu likwidacji pobliskich Posterunków Policji w sąsiednim powiecie 
lipnowskim. Nadmienił, iż gmina współfinansowała zakup radiowozu dla Posterunku Policji w 
Fabiankach. Przekazywana jest też dotacja na zakup paliwa dla placówki w Fabiankach. Poprosił o 
możliwą wymianę samochodu z uwagi na zły stan techniczny radiowozu, który ma już 10 lat.  Dodał, iż 
teren gminy jest rozległy i trudno bez sprawnego pojazdu dotrzeć do wszystkich mieszkańców. 
Wskazał, iż sołtys Borowiecki wspomniał o dużej liczbie patroli lecz należy pamiętać też o zmianie 
miejsca patroli. Poprosił o wsparcie patrolowe drogi krajowej nr 67 oraz placówek oświatowych. 
Nadmienił, że zgłaszane są nagminne przypadki przekraczania prędkości w miejscowości Fabianki oraz 
na ul. Włocławskiej w Szpetalu Górnym.  Na zakończenie stwierdził, iż liczy na dobrą współpracę Policji 
z władzami gminy i sołtysami. Zadeklarował dobrą wolę i udział w działaniach  oraz realizacji planów 
przez Policję. 

 

Komendant KMP we Włocławku–  stwierdził, że jeśli chodzi o ruch drogowy to będzie on współpracował z ITD.  
Pozwoli to na lepszą dyslokację sił.  Nadmienił, iż debaty o których wspomniał wcześniej pozwolą 
wyłonić między innymi i te problemy.  

 

Wiceprzewodniczący RG  Grudewicz – wskazał na konieczność patrolowania przez Policję również bardziej 
odległych terenów gminy.  Jeżeli chodzi o miejscowość Szpetal Górnym tych patroli faktycznie jest 
sporo.  Dodał, iż istotne jest skupienie się Policji na kradzieżach i włamaniach. Stwierdził, że ważne jest 
aby przestępca widział policyjny radiowóz  patrolujący teren. W Szpitalu Górnym te patrole widać ale 
w innych miejscowościach już nie bardzo. 

 

Radny Mosakowski Wojciech –  stwierdził, iż według niego problem stanowi przewidywalność umiejscowienia 
patroli na terenie gminy.  Wozy patrolowe stoją stale w tym samym miejscu, do czego część 
mieszkańców się już przyzwyczaiła. Tymczasem w innych miejscach, jak na przykład na bardzo 
ruchliwej ul. Włocławskiej w Szpetalu Górnym, wielu kierowców nagminnie łamie przepisy. 

 

Komendant KMP we Włocławku–  stwierdził, że ma nadzieję, iż dzięki tym debatom uda się dopracować te 
wszystkie szczegóły.  Znajdziemy rozwiązania problemów do których niektórzy się przyzwyczaili. 
Nadmienił, że jeśli chodzi o czas kontroli to nie może on być systematyczny aby się do niego 
przyzwyczaić.  
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Radny Słomski -  nadmienił, że ceni deklarację Komendy Miejskiej Policji w kwestii przeprowadzenia debat ze 
społecznością. Zapytał czy debaty mają na celu diagnostykę czy chodzi o profilaktykę?  Nadmienił, że 
częsta rotacja na stanowisku Komendanta Policji nie pomaga realizacji celów. Poprosił o odpowiedź, 
czy poprzez debaty Policja chce dokonać diagnozy czy chodzi raczej o prowadzenie profilaktyki? 
Diagnozę bowiem wstępną na pewno ma Policja.  

 
Komendant KMP we Włocławku–  stwierdził, że chodzi o zdiagnozowanie w celu prowadzenia odpowiedniej 

profilaktyki. Zależy nam na tym aby nie pozostawiać tego funkcjonariusza dzielnicowego samego lecz 
aby można było wykorzystać inne piony, które zajmują się konkretnymi problemami. 

 
Brak dalszych głosów w dyskusji. 
 
Przewodnicząca RG – podziękowała przybyłym gościom na obrady i złożenie wyjaśnień na zgłoszone zapytania.  
 
Przedstawiciele KMP Włocławek opuścili obrady XXII sesji RG.  
 
Ad. 8  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – udzieliła głosu Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach – p. Marii 
Drzewieckiej w celu przedstawienia sprawozdania z działalności tejże jednostki w 2012 roku. 

 
Kierownik Drzewiecka – przywitała wszystkich a następnie pokrótce przedstawiła sprawozdanie z działalności 

biblioteki. Wskazała, iż w minionym roku 2012 placówka otrzymała dotację w wysokości 80.000 zł                 
z czego zwrócono do budżetu niewykorzystaną kwotę 897,22 zł. Ponadto Biblioteka otrzymała dotację           
z Ministerstwa kultury w kwocie 3.277,00 zł na poczet zakupu nowości wydawniczych oraz dotację               
z fundacji Orange na edukację oraz popularyzację wykorzystania Internetu przez użytkowników 
biblioteki. Nadmieniła, iż przy Bibliotece działa Dyskusyjny Klub Książki. W 2012 roku odbyło się 16 
spotkań tego Klubu a uczestniczyło w nich razem 109 osób. Poinformowała, iż Biblioteka realizuje 
projekt unijny w ramach nauki języka angielskiego dla dzieci i dorosłych. Trzy osoby otrzymały 
certyfikaty uczestnictwa w wielkim finale konkursu. W rankingu uzyskanych punktów biblioteka  zajęła 8 
miejsce w skali kraju. Inspirując się działalnością Dyskusyjnego Klubu Książek dla dorosłych utworzony 
został Dyskusyjny Klub Lektur. W ciągu 2012 roku odbył on 4 spotkania. Nadmieniła,                                      
że  przygotowywana jest  wystawa o powstaniu styczniowym. Podziękowała za dobrą współpracę p. 
Wójtowi, Kierownikowi Gminnego Zespołu Oświaty  jak i całej Radzie Gminy i zachęciła do korzystania            
z zasobów bibliotecznych. 

 

Na obrady dotarł spóźniony radny Rafał Śmiałowicz. Skład rady stanowi 15 radnych.  
 

Przewodnicząca RG - zarządziła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
 

Brak dyskusji w tym temacie. 
 

Przewodnicząca RG – podziękowała za przedłożenie sprawozdania Kierownik Drzewieckiej. Następnie zarządziła 
głosowanie nad treścią sprawozdania w celu jego zaopiniowania. 

 
Rada Gminy Fabianki poprzez głosowanie:  15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach w  2012 roku. 

 
15 minut przerwy w obradach sesji. 

 
Radny Słomski zwolnił się z dalszej części obrad XXII sesji RG. Skład rady stanowi 14 radnych. 
 
Ad. 9   
Wnioski komisji: 

 
Przewodnicząca RG – poprosiła o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
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Radny Mosakowski – przedstawił wnioski podjęte przez członków Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw 

Budżetowych na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2013 r. ( w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Jetter – odczytał wnioski Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego  z posiedzenia w dniu 25 lutego 2013r. ( w załączeniu do protokołu).  
 
Radny Jezierski – poinformował, iż Komisja Rewizyjna nie obradowała przed sesją.  
 

Radny Tumiński –odczytał wnioski z posiedzenia Klubu radnych „ Porozumienie” w dniu 27 lutego 2013r. 
 

Przewodnicząca RG - zarządziła dyskusję nad przedłożonymi wnioskami komisji. 
 
Brak dyskusji . 

 
Ad. 10 
 

Przewodnicząca RG - udzieliła głosu Skarbnikowi Gminy - p. Wiesławie Prajwos w celu przedstawienia 
proponowanych zmian do budżetu gminy na 2013 rok. 

 

Skarbnik Gminy  - poinformowała, że zgodnie z przedłożonym projektem zmian do budżetu sumę dochodów w 
wysokości 24.183.499 zł zastępuje się kwotą 24.148.997 zł, natomiast sumę wydatków w wysokości 
28.012.488 zł zastępuje się kwotą 28.100.809 zł.  

            Zmian w budżecie dokonuje się w związku z:  
1) zmniejszeniem ogólnej kwoty subwencji oświatowej o kwotę 55.656,00 zł, 
2) zabezpieczeniem środków na poczet utwardzenia nawierzchni ul. Zachodniej w Szpitalu Górnym na 

kwotę 36.000 zł 
3) ujęciem kwoty 22.000 zł na poczet dokumentacji oświetlenia przy ul. Dobrzyńskiej, 
4)  przeniesieniem zadań w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska z § 6050- Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych do § 4300 - Zakup usług pozostałych . Dotyczy to zadań tj.: 
‘Budowa oświetlenia Szpetal Górny ul. Sosnowa” oraz „Dokończenie budowy oświetlenia przy ul. 
Leśnej w Szpitalu Górnym- fundusz sołecki”, 

5) ujęciem środków na zadanie: „Budowa alei spacerowej wraz z oświetleniem” oraz „ Remont 
pomostu kąpielowego na d jeziorem Chełmca” 

6) dokonaniem koniecznych przeniesień między działami, rozdziałami i paragrafami na wniosek 
kierowników referatów. 

      
Przewodnicząca RG - zarządziła dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
 
Brak głosów w dyskusji nad proponowanymi zmianami w budżecie gminy na 2013 rok. 
 
Przewodnicząca RG - przystąpiła do odczytania projektu uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2013 rok. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” Rada Gminy Fabianki 
podjęła uchwałę Nr XXII/154/2013 w sprawie zmian do budżetu na 2013 rok z dnia 28 lutego 2013 roku. 

 
Ad. 11 
 

Przewodnicząca RG – udzieliła głosu Kierownikowi Gminnego zespołu Oświaty w Fabiankach – p. Markowi 
Migdałowi w celu przedstawienia informacji na temat wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

 
Kierownik Migdał – przedstawił tabelę średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego. Wyjaśnił, że zgodnie z ustawą  jesteśmy zobligowani do przedłożenia takiego 
sprawozdania za każdy rok do wiadomości Radzie Gminy. W terminie do 10 lutego została ta tabela 
również przekazana Związkom Nauczycielstwa Polskiego „Solidarność” oraz  Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej. Poinformował, że zgodnie z tabelą w tym roku wystąpił minus na stanowisku 
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nauczycieli stażystów. Zgodnie z przepisami kwota ta została wypłacona tej grupie nauczycieli w 
terminie do 31 stycznia 2013 roku. 

 
Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
 
Brak dyskusji w powyższym temacie. 
 
Ad. 12 Uchwały: 
 

1) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii Gminy Fabianki na 2013 rok. 

 
Brak dyskusji w powyższym temacie. 
 
W związku z brakiem dyskusji w tym temacie Przewodnicząca RG odczytała projekt uchwały w tej sprawie                  
i zarządziła głosowanie. 
 

W wyniku głosowania jawnego, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, Rada Gminy Fabianki 
podjęła uchwałę Nr XXII/155/2013 z dnia 28 lutego 2013r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2013.  

 
2) 

Przewodnicząca RG – zarządziła głosowanie nad przyjęciem treści sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym jednogłośnie: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,  0 „przeciwnych” 
przyjęła uchwałę Nr XXII/156/2013 w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta gminy Fabianki z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2012 roku. 

 

3) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy                 
na 2013 rok. 

 

Nie podjęto dyskusji w powyższej sprawie. 
 
Przewodnicząca RG – odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym jednogłośnie: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,  0 „przeciwnych” 
przyjęła uchwałę Nr XXII/157/2013 w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 2013 rok. 

 

4) 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Fabianki – p. Ewa Szczepańska - udzieliła głosu Skarbnik Gminy Fabianki w celu 

wyjaśnienia obecnym zasadności podjęcia projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej w roku 2013. 

 
Skarbnik Gminy – p. Wiesława Prajwos wyjaśniła, że przedłożony projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki             

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem      
na realizację inwestycji pod nazwą: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej ( grawitacyjnej, tłocznej) 
Fabianki - Bogucin wraz z przyłączami, przepompowniami i ich zasilaniem energetycznym - zadanie II 
Bogucin”. Poinformowała, że pożyczka zostanie zaciągnięta  w wysokości 1.642.300 zł ( słownie: jeden 
milion sześćset czterdzieści dwa tysiące trzysta złotych) po zatwierdzeniu przez Radę Gminy projektu 
uchwały w tej sprawie. Zobowiązanie to sfinansowane zostanie z dochodów własnych gminy tj.                
z podatku  od nieruchomości. Poinformowała, że przewidywany okres spłaty pożyczki to 10 lat  
począwszy od 2014 roku. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – zarządziła dyskusję w powyższej sprawie.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła dyskusję w powyższej sprawie i 
przystąpiła do odczytania treści projektu uchwały. Następnie zarządzono głosowanie nad projektem uchwały.  
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 14 radnych) w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „wstrzymujących 
się”, 0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr XXII/158/2013 Rady Gminy Fabianki z dnia 28 lutego 2013 roku w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w roku 2013. 

 
 
5) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie            
i realizację projektu pn.: „Realizacja systemu innowacyjnej edukacji w województwie kujawsko – 
pomorskim poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych. 

 
Nie podjęto dyskusji w powyższej sprawie. 
 
Przewodnicząca RG – odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym jednogłośnie: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,  0 „przeciwnych” 
przyjęła uchwałę Nr XXII/159/2013 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu 

pn.: „Realizacja systemu innowacyjnej edukacji w województwie kujawsko – pomorskim poprzez 

zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych. 
 
6) 

Przewodnicząca RG – zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody                                     
na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz  sołecki. 

 

Brak dyskusji w powyższej sprawie.  
 

Przewodnicząca RG - odczytała projekt uchwały w tej sprawie i zarządziła głosowanie. 
 

W wyniku głosowania jawnego, jednogłośnie: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, Rada Gminy Fabianki 
podjęła uchwałę Nr XXII/160/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków 

stanowiących fundusz  sołecki. 

 

Ad. 13  Wolne wnioski, zapytania, interpelacje: 

 

Radny Rejmak Adam – wyjaśnił, iż podczas obrad komisji oświaty omawiał sprawę z Wójtem odpadów 

składowanych przez Delektę. W nawiązaniu do tego zgłosił interpelację do Wójta Gminy                           
w następującej treści:  

 
                        „ W trosce o jakość i bezpieczeństwo naturalnego środowiska naszej gminy z jednej strony, z drugiej zaś  
        o bezpieczeństwo zdrowotne jej mieszkańców, zapytuję Pana Wójta: 
 

1. Jakiego rodzaju odpady i o jakim stopniu szkodliwości Przedsiębiorstwo Delekta składowała w naszej 
gminie? 

2. Czy jest moŜliwe, abym otrzymał kopię pisma, jakie otrzymał Pan z Przedsiębiorstwa Delekta w 
sprawie odpadów, które gromadzone były przez to Przedsiębiorstwo na terenie naszej gminy? JeŜeli 
nie to dlaczego ( podstawa prawna)? JeŜeli nie ma przeszkód to proszę o kopię tego pisma.  

3. Czy są podjęte jakieś działania, a jeŜeli tak to konkretnie jakie – ze strony Organu Wójta w celu 
ograniczenia lub likwidacji ewentualnie niebezpiecznego oddziaływania tych odpadów na środowisko 
naturalne i mieszkańców?  ””””    

    
                        Następnie zgłosił problem notorycznie zanieczyszczanej przez Pana Piecucha działki Nr 24 

zlokalizowanej  w sąsiedztwie z jego działką. Wskazał, iż Pan Piecuch jest karany z tego tytułu 
lecz nadal zanieczyszcza tę działkę odpadami ze swojej działki. Zapytał czy jest uregulowany stan 
prawny działki nr 25 w Bogucinie stanowiącej drogę biegnącą przez teren należący do Pana 
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Piecucha? Działalność Pana Piecucha powoduje, iż mieszkańcy Bogucina chcą się wyprowadzać z 
Bogucina. Poprosił o zapoznanie z treścią wniosku na modernizację złożonego przez p. Piecucha. 
Są określone warunki 

 
Wójt – wyjaśnił, ze w przypadku drogi do roku 2004 była zapisana jako droga gminna. Sprostował,                       

iż wniosek p. Piecucha dotyczy modernizacji a nie rozbudowy. Co do treści wniosku poprosił               
o zabranie głosu przez insp. M. Amendę i wyjaśnienie czego dotyczy wniosek przedsiębiorcy.  

 
Insp. Amenda – stwierdziła, że nie jest na tę chwilę przygotowana do odpowiedzi ale może zaraz 

sprawdzić to w dokumentacji. Po czym udała się po wniosek przedsiębiorcy. 
 
Radca Prawny – stwierdziła, iż radni nie mają uprawnień do wglądu w akta prowadzonego postępowania 

przez  organ I –wszej instancji. Ani pracownik ani Wójt nie powinien odczytywać radzie 
dokumentacji wnioskodawcy. Wójt jest organem pierwszej instancji, który prowadzi 
postępowanie, a rada nie może wkraczać w jego kompetencje.  

 

Radny Tumiński Sławomir – zapytał czy gmina musi sama zrobić na własny koszt badanie gleby, czy gmina 
może w trybie administracyjnym do tego wezwać Pana Piecucha? 

 
Wójt – wyjaśnił, iż po zapoznaniu się z otrzymaną dokumentacją z Delekty w latach 1988 do 1993 

funkcjonowało wysypisko z lokalizacją w Bogucinie na terenie aktualnie należącego do p. 
Piecucha. Nadmienił, iż na składowanie odpadów wydana była też zgoda przez Starostwo we 
Włocławku. Wyjaśnił, iż nie posiada na chwilę obecną wiedzy czy gmina będzie mogła wykonać 
badania tych odpadów. Pan Piecuch dokonał badań geologicznych w celu sprawdzenia na 
jakiej głębokości te odpady się znajdują.  

 
Radny Rejmak – poprosił o odpowiedź radcę  czy może uzyskać odpowiedź na skierowane zapytania w 

interpelacji?  Stwierdził, iż kwestie zawarte w piśmie, o które radny pyta w interpelacji to nie 
jest pismo organu pierwszej instancji. Zostanie wiec one radnemu udostępnione? 

 
Radca Prawny – wyjaśniła, że należałoby dokładnie zbadać tę kwestię. Nadmieniła jednak, iż jej zdaniem 

radny nie ma prawa do zapoznania się z treścią pisma wspomnianego w interpelacji.  Jeżeli są 
to dokumenty, które wpłynęły w toku prowadzonego postępowania,  to stanowią one akta 
sprawy, do których radni nie mają wglądu.  

 
Radny Rejmak – zapytał czy nie może Wójt poinformować radnych o treści pisma. 
 
Radca Prawny –  wyjaśniła, iż Wójt udzieli odpowiedzi na interpelację zgodnie z prawem. 
 
Radny Rejmak – zwrócił uwagę radnych na fakt, iż rozmowy nic nie dają. Liczą się tylko uchwały i pisma. Na 

tym bowiem można się oprzeć. Wskazał, iż RDOŚ wypowiedział się negatywnie co do odpadów 
składowanych przez Delektę. W tamtych czasach to Starostwo wydawało pozwolenie na 
składowanie odpadów a nie gmina. Prawo się zmieniło. Dzisiaj należy w gestii gminy podjęcie 
działań w celu zobowiązania p. Piecucha do zabezpieczenia tych odpadów tak, aby nie 
oddziaływało to na środowisko. Stwierdził, że jako radny i mieszkaniec tej gminy domaga się 
odpowiedzi na pytanie czy ma to wpływ na środowisko i te odpady są dla nas niebezpieczne. 
Pan Piecuch musi zrobić to badanie  i zabezpieczyć te odpady. Badanie gleby wykonane przez 
p. Piecucha zrobione było owszem ale pod kątem jego odpadów. 

 
Radny Jetter Piotr – poprosił o udzielenie informacji na jakim etapie jest przygotowanie umów z Klubami 

Sportowymi na 2013 rok.  
 
Wójt – wyjaśnił, iż w momencie gdy zostaną zaakceptowane przedłożone przez Kluby  sprawozdania                 

za ubiegły rok nastąpi podpisanie umów na 2013 rok. Na chwile obecną jest przygotowywany 
protokół końcowy i są sprawdzane sprawozdania. 

 

Radny Jetter Piotr –  zapytał kiedy można spodziewać się podpisania tych umów?   
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Kierownik GZO Marek Migdał -  odpowiedział, iż nie jest w stanie powiedzieć kiedy to nastąpi. 
 
Radny Tumiński Sławomir – zapytał czy Pani Radca Prawny widzi jakieś narzędzie, którym można by 

zmusić Pana Piecucha do zrobienia badań pod względem szkodliwości odpadów składowanych 
przez Delektę i zakopanych na terenie jego nieruchomości? 

 
Radca Prawny – wyjaśniła, że nie jest w stanie w tej chwili odpowiedzieć na to pytanie z uwagi na brak 

znajomości dokumentacji w tym temacie.  
 
Radny Przybyszewski Marian – zawnioskował do Wójta aby po przeprowadzeniu wizji lokalnej dróg 

dokonanej na wiosnę przekazano sołtysom wykaz dróg, które będą naprawione w ramach 
bieżącego utrzymania dróg w tegorocznym budżecie gminy.  

 
Wójt – poinformował, że ma wykaz zgłoszonych dróg do naprawy. Dodatkowo realizowane były doraźne 

naprawy dróg przez ZGK na wniosek mieszkańców i sołtysów. W budżecie mamy zapisane 
naprawy dróg za kwotę ponad milion zł.  

Sołtys Borowiecki Jan Szpetal Górny – zawnioskował o pilne wykonanie doraźnej poprawy stanu drogi ul. 
Radosna i ul. Zagajnikowa w Szpetalu Górnym.  Wskazał, iż w najgorszym stanie jest odcinek 
drogi na wysokości ul. Olszowej.  

 
Wójt – nadmienił, iż w ubiegłym roku realizowaliśmy część ul. Zadajnikowej. 
 

Sołtys Borowiecki Jan – zawnioskował o wyprostowanie przechylonego znaku informacyjnego „ul. 
Radosna” zlokalizowanego na rozwidleniu dróg ul. Zagajnikowa i ul. Radosna.  Ponadto 
zawnioskował o zamontowanie brakującego znaku informacyjnego „ul. Sosnowa” od strony ul. 
Włocławskiej.  

 

Radny Mosakowski Wojciech – zwrócił uwagę na konieczność głosowania wniosków formalnych, co jest 
zapisane w Statucie Gminy Fabianki. Taki wniosek został zgłoszony na ostatniej sesji i nie został 
poddany pod głosowanie. Dotyczył on zarządzenia przerwy w obradach. Zapytał czy właściciel 
gruntu, który ma być oddany pod budowę świetlicy w Urszulewie kontaktował się z gminą w 
tej sprawie? 

 
Radny Rejmak Adam – zapytał w sprawie budowy ronda w Szpetalu Górnym. Wskazał, iż rada zgłaszała 

potrzebę prowadzenia ciągłych negocjacji i monitorowanie tej sprawy.  
 
Wójt – stwierdził, że nigdy nie negował potrzeby budowy ronda w Szpetalu Górnym. Część radnych 

uczestniczyła w spotkaniu w GDDKiA w Bydgoszczy i znała opinie w tej sprawie. Poprosił aby 
radny śledził zakres planu w jaki wpisuje się gmina w plan strategii GDDKiA.  Gmina Fabianki 
jest ujęta w planie z budową drogi krajowej i połączenia z drogą Nr 1 i Nr 10. Nadmienił, iż 
uczestniczył w wypracowywaniu strategii powiatu włocławskiego oraz urzędu 
Marszałkowskiego. Zwracaliśmy się z prośbą o wpisanie naszej inwestycji do planu. Ponadto 
został złożony wniosek o ujęcie w planie tego zadania. Motywujemy konieczność realizacji 
tego zadania faktem, iż łączy ona drogę Włocławek z Płockiem. 

 
Radny Rejmak – poprosił o odpowiedź czy w  tej sprawie trzymamy tzw. „rękę na pulsie”? 
 
Wójt – wyjaśnił, iż tak. 
 
Radny Rejmak Adam – zaapelował do rady o wznowienie tematu mającego na celu opracowanie nowego 

statutu gminy. Wyjaśnił, iż pracujemy na mało aktualnym statucie. Komisja Statutowa 
wykonała sporą pracę nad tym dokumentem. Pani radczyni argumentowała konieczność 
wstrzymania się ze zmianami z uwagi na  nowelizacje ustawy. Dwa lata już minęły i należy 
wrócić do tematu aktualizacji Statutu Gminy Fabianki.  

 
Ad. 14    Sprawy różne; 
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Sołtys Dudkowska Wiesława – zwróciła się z prośbą do Kierownika Kańskiego o dokonanie sprawdzenia i 

zbadania stanu wody w wodociągu w miejscowości Chełmica – Cukrownia. Nadmieniła, iż 
otrzymuje liczne zgłoszenia od mieszkańców skarżących się na pojawiający się w wodzie 
brązowy osad a nawet małe brązowe kamyczki. Woda ma zmieniony smak i mieszkańcy 
obawiają się z niej korzystać.  

 
Radny Perlikowski Zbigniew – zapytał na jakim etapie jest współrealizacja projektu z WSHE ?  
 
Kierownik GZO Migdał – wyjaśnił, iż jest to etap przygotowawczy. Pierwsze spotkania rozpoczną się                   

w okresie od marca do maja.  
 
Radny Perlikowski Zbigniew – poprosił o informacje czy poinformowano operatorów o możliwości 

korzystania z nowo wybudowanych zatoczek w Fabiankach? 
 
Sekretarz Gminy – wyjaśniła, iż poinformowaliśmy operatorów o fakcie, iż są one oddane do użytku                     

i można już wnosić o zmianę swoich planów rozkładu jazdy w Urzędzie Marszałkowskim.  
 

Radny Perlikowski Zbigniew – zapytał czy będzie realizowana planowana budowa garaży dla ZGK? 
 
Kierownik ZGK W. Kański – poinformował, iż będzie to realizowane.  
 
Radny Perlikowski Zbigniew – poprosił o udzielenie krótkiej informacji na temat podłączenia się 

mieszkańców Fabianek do kanalizacji?  
 
Wójt – wyjaśnił, iż poprosił o takie dane Kierownika ZGK. Nadmienił, iż będziemy monitować mieszkańców, 

którzy jeszcze się nie podłączyli.  
 
Kierownik Obielecka – poinformowała, iż jest podłączonych ponad 70 osób. 
 
Radny Perlikowski Zbigniew – zapytał na ile osób? 
 
Kierownik Obielecka – stwierdziła, iż na chwilę obecną nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie 

bowiem nie posiada informacji na temat ile dokładnie osób deklarowało podłączenie.  
 

Radny Przybyszewski – zapytał czy ten nacisk na mieszkańców to będzie taki jak w Nasiegniewie? Jeżeli tak 
to marny to będzie skutek. 

 
Kierownik Obielecka -  stwierdziła, ze nic nie poradzi na to. Monitowaliśmy do mieszkańców Nasiegniewa 

konieczność podłączenia się do kanalizacji. Prosiliśmy też aby zgłaszać wszelkie przypadki 
nielegalnego spuszczania ścieków. 

 
Sołtys Cackowski Adam – poinformował, iż prowadzone są prace przy remizie w Skórznie. W bardzo 

szybkim tempie jest to realizowane. Zwrócił uwagę na konieczność naprawy popękanego 
asfaltu przed remizą OSP w Skórznie. 

 
Radca Prawny – zabrała głos w sprawie wypowiedzi radnego Mosakowskiego co do głosowania wniosków 

formalnych. Wyjaśniła, iż zgodnie z § 37 Statutu Gminy istnieje możliwość zgłoszenia wniosku 
formalnego w sprawie „ zarządzenia przerwy”. Wnioski formalne winny być przegłosowane. 
Przeprosiła, iż nie zwróciła uwagi na to w trakcie sesji. Podziękowała radnemu za zwrócenie 
uwagi i poprosiła radnych o większe przestrzeganie procedur.  

 
Radny Mosakowski Wojciech – zwrócił uwagę na informacje, iż do końca miesiąca gminy mają zrobić 

przetargi na wywóz nieczystości. Przytoczył, iż w prasie wskazuje się , że gminy, które tego nie 
zrobią mogą zostać ukarane karą pieniężną. Stwierdził, iż możemy się nie wyrobić w czasie i 
nie zdążyć z przygotowaniem wszystkiego do 1 lipca.  Nadmienił, iż zasadnym jest aby spotkać 
się w tej sprawie jak najszybciej i zamknąć te kwestie.  
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Wójt – stwierdził, ze mamy to na uwadze i są prowadzone prace w tym temacie. Cały czas konsultujemy 

opracowane projekty uchwał z Wydziałem Nadzoru Wojewody i Sanepidem. Wskazał,                      
iż w projekcie uchwały wstępnie wskazujemy naliczenie metody od osoby. Jeżeli chodzi o 
stawki to proponujemy wstępnie za odpady segregowane kwotę 9 zł, a za niesegregowane – 
15 zł. Będzie to poddane pod akceptacje rady. 

 
Przewodnicząca RG – zaproponowała wstępnie ustalenie terminu sesji w sprawie odpadów komunalnych 

na dzień 5 marca.  
 
Wójt – wyjaśnił, że niestety ale nie może być to 5 marca z uwagi na fakt, iż Gmina Fabianki została 

wyróżniona w konkursie „ Bezpieczna – Gmina” i właśnie w dniu 5-6 marca odbędzie się 
inauguracja laureatów. Nasza obecność jest tam konieczna.   

 
Radny Jetter Piotr – stwierdził, iż mieszkańcy są źle informowani co do wprowadzonej opłaty 

abonamentowej za wodę. Pani w kasie ZGK wyjaśnia te kwestię nieprecyzyjnie. Nigdzie też nie 
pojawiły się jakiekolwiek wyjaśnienia i informacje w tej sprawie. Mieszkańcy winni być 
poinformowani o tym dokładnie. Należało zamieścić takie informacje na stronie internetowej 
czy tablicach ogłoszeń.  

 
Wójt – poprosił Kierownika ZGK o wyjaśnienia. 
 
Kierownik ZGK Kański – stwierdził, iż jest to opłata abonamentowa. Na rachunku jest to zaznaczone 

dokładnie. Naliczone jest 2zł z uwagi, iż okres obrachunkowy obejmuje 2 miesiące.  
 
Radny Jetter Piotr – stwierdził, iż chodzi o formę informacji mieszkańców. Nigdzie nie ma informacji, że jest 

jakaś zmiana w tym zakresie.  
 

Brak dalszych głosów w sprawach rożnych. 
 

Ad. 15 

 

Przewodnicząca Rady Gminy - podziękowała zebranym za przybycie na obrady  XXII sesji Rady Gminy Fabianki            
w dniu 28 lutego  2013 roku i zakończyła posiedzenie.  

               
Na tym protokół zakończono. 
 
 
        
         Protokołowała:  

podinsp. Anna Wodzyńska   
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Wnioski z  posiedzenia  

Komisji oświaty, kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

w dniu 25.02.2013 roku 

 

 

1. Członkowie Komisji po dokonaniu analizy proponowanych zmian do budżetu gminy na 2013 
rok opiniują pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  

 
2.  Komisja opiniuje pozytywnie sprawozdanie z działalności za 2012 rok Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Fabiankach.  

       
3. Po dokonaniu analizy przedłożonego sprawozdania z działalności GKRPA za 2012 rok i planu 

pracy komisji GKRPA na 2013 rok opiniują pozytywnie przedłożone informacje.  

 

4. Komisja wydała pozytywną opinię o przedłożonym Programie Przeciwdziałania 

Alkoholizmowi i Narkomani na 2013 rok. 

 

5. Członkowie komisji opiniują pozytywnie przedłożoną informację z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2012 roku. 

 
6.  Zaopiniowano pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i 

realizację projektu pn. ‘Realizacja systemu innowacyjnej edukacji w województwie kujawsko 

– pomorskim poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych”, 

 
 

7. Ponadto na posiedzeniu Komisja zapoznała się z treścią pisma  w sprawie przystąpienia do 
członkowstwa w Kujawsko – Pomorskim Stowarzyszeniu „Salutaris”. Członkowie komisji 
stwierdzili, iż na obecną chwilę nie ma możliwości podjęcia decyzji w tej sprawie z uwagi na 
brak bliższych informacji na temat działalności tegoż Stowarzyszenia, jego statutu, założeń 
czy programu.  

 
 
 

 

  Przewodniczący Komisji  

                                   Piotr Jetter 
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Wnioski z posiedzenia  

Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych, 

Z dnia 26 lutego 2013 roku 
 

 

Członkowie komisji zapoznali się na posiedzeniu z porządkiem obrad proponowanym do zrealizowania 
na XXII sesji Rady Gminy Fabianki zaplanowanej na dzień 28 lutego 2013r. 
 
 

Wypracowano następujące wnioski: 
 

1. Po dokonaniu analizy projektów uchwał przedłożonych na posiedzenie członkowie komisji      
zaopiniowali następujące projekty uchwał : 

 

  a) zmian do budżetu gminy na 2013r.,  
  b) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w roku 2013  
  c)  uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych                  

i narkomanii na 2013r  
     d) w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego  

  e) wyrażania zgody na przystąpienie i realizację projektu pn. „Realizacja systemu innowacyjnej 
edukacji w woj. Kuj. – pom. poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych”  

 

Wszystkie projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie poprzez głosowanie:  

( 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się) 

 

2. Członkowie komisji dyskutowali również nad  zmianami w regulaminie utrzymania 
czystości i porządku w gminie w aspekcie nowych przepisów prawnych. 

 
3. Komisja  wnioskuje o wyodrębnienie w budżecie ze środków na OSP kwoty 5.000 zł                  

z przeznaczeniem na organizacje Dnia Strażaka.  
 

4. Członkowie komisji wskazują potrzebę dokonania przeglądu znaków drogowych                    
na terenie całej gminy. 

 
5. Zapoznano się z treścią pisma w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia ‘Salutaris”. 

 
 

 
 
 

 

      Przewodniczący Komisji Rolnictwa 

Wojciech Mosakowski 
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Sprawozdanie z działalności 
Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw BudŜetowych 

w  2012 roku 
 

Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw BudŜetowych działa w siedmioosobowym składzie: 
 

1. Mosakowski  Wojciech  -   przewodniczący komisji 
2. Literski  Wiesław 
3. Śmiałowicz  Rafał 
4. Tumiński  Sławomir 
5. Komorowski Marek 
6. Grudewicz  Jacek. 
7. Przybyszewski Marian 

 
Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw BudŜetowych odbyła w 2012 roku 8 posiedzeń 
zgodnie z przyjętym planem pracy. 
 
Tematyka obrad posiedzeń obejmowała: 
 

1) Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji w 2011 roku i planu pracy na 2012 r. 
 

2) Analiza wydatków w dz. 600 budŜetu gminy – transport i łączność. 
 

3) Opracowanie planu działań nad aktualizacją studium uwarunkowań i kierunków, oraz 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy. 

 

4) Sprawdzenie realizacji budŜetu gminy za 2012 rok.   
 

5) Ocena działu 754 - utrzymanie jednostek OSP. 
 

8) Zapoznanie się z zaawansowaniem prac inwestycyjnych ujętych w budŜecie gminy na 2012r. 
 

9) Analiza spraw związanych z realizacją uchwały o czystości i porządku w gminie Fabianki.  
 

10) Analiza wykonania budŜetu za I półrocze 2012 r. 
 

11) Analiza działu 900 - gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
 

12) Rozpatrzenie propozycji wysokości podatków w 2013 r.  Analiza wpływu przychodów z tytułu 
podatków na budŜet Gminy. 

 

  13)  Zapoznanie się z projektem budŜetu Gminy Fabianki  na 2013 r. - opracowanie 
wniosków do projektu budŜetu na 2013 rok 

Komisja na posiedzeniach zajęła się równieŜ rozpatrzeniem spraw bieŜących 
wynikających w ciągu roku budŜetowego.  

Szeroko poruszanym tematem były wchodzące w Ŝycie zapisy ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, i tym samym przyszłość gminnego wysypiska śmieci w 
Wilczeńcu Fabiańskim. 

W ramach posiedzeń Komisja wypracowała szereg wniosków, które zostały 
przedstawione na posiedzeniu Rady Gminy Fabianki i przekazane do realizacji Wójtowi 
Gminy Fabianki.   

 
   Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw BudŜetowych 
     Wojciech Mosakowski 
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Sprawozdanie  
Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Fabianki VI kadencja z działalności w  2012 

roku. 
 

 
     Komisja Rewizyjna została powołana uchwałą Rady Gminy Fabianki Nr I/6/2010 z dnia 2 
grudnia 2010 roku w składzie: 

1. Tomasz Jezierski - Przewodniczący komisji 
2. Radosław Kawski 
3. Zbigniew Perlikowski  
 

Komisja Rewizyjna realizowała swoją pracę zgodnie z przyjętym planem pracy na 2012 rok, który 
został zatwierdzony przez Radę Gminy Fabianki na posiedzeniu XIV sesji RG w dniu 3 lutego 2012 
roku. 
 
 W okresie objętym sprawozdaniem Komisja Rewizyjna odbyła 9 posiedzeń.  
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym - Komisja Rewizyjna Rady Gminy Fabianki zajmowała 
się systematycznie analizą wykonania budŜetu Gminy.  

 
Poza wypracowaniem stanowisk do przedłoŜonych projektów uchwał Komisja Rewizyjna 
zrealizowała następujące tematy: 

1. Sporządzenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2011 r. 
2. Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy za 2011 r. i zapoznanie się z opinią 
Regionalnej  
      Izby Obrachunkowej.  
3.   PrzedłoŜenie do Przewodniczącej RG wypracowanego przez komisję  wniosku  o 
udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Fabianki w związku z wykonaniem budŜetu za 
2011 rok. 
4. Analiza wykonania budŜetu za I półrocze 2012 r. 
5. Kontrola  wniesionych w 2011 roku przez mieszkańców skarg i wniosków. 
6. Wypracowanie propozycji wysokości stawek podatkowych obowiązujących w gminie w 
2013r. 
7. Analiza wpływów i umorzeń podatków (rolnego, od nieruchomości i od środków 
transportowych) za 2011 rok. 
8. Zapoznanie się z działalnością Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach. 
9. Kontrola kompleksowa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach. 
10. Analiza trybu udzielania zamówień publicznych w jednostkach organizacyjnych za 2010 – 2011 
rok. 
11. Analiza i zaopiniowanie przedłoŜonego projektu budŜetu na 2013 rok.  
                          

Wnioski przekazane do realizacji Wójtowi Gminy Fabianki: 
 

1. Członkowie komisji zapoznali się z informacją wykonania budŜetu gminy za I półrocze. 

Komisja nie wnosi zastrzeŜeń pod względem finansowym, ale zwraca uwagę na zbyt małą 

ilość wykonanych inwestycji w I półroczu 2012 r. 

 

I   W wyniku kontroli w powyŜszym zakresie Urzędu Gminy Fabianki w dniu 16 maja 2012 r. 

stwierdzono co następuje: 

1.  W ocenie komisji rewizyjnej po dokonaniu kontroli udzielanych zamówień publicznych, 

których wartość nie przekracza kwoty 14.000,00 euro winien być wprowadzony 

regulamin udzielania takich zamówień publicznych regulujący jasne zasady 

postępowania przy udzielaniu zamówień publicznych udzielanych z pominięciem 

przepisów ustawy prawo zamówień publicznych.  
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2. W ocenie komisji rewizyjnej zasady wyboru wykonawcy do realizacji zamówień 

publicznych, których wartość nie przekracza kwoty 14.000, 00 euro wymagają 

niezwłocznej korekty tj. w trakcie weryfikacji przeprowadzonych postępowań komisja 

dostrzegła, iŜ wybór wykonawcy, któremu udzielone jest zamówienie do realizacji 

odbywa się bez weryfikacji wykonawcy w zakresie posiadanej wiedzy i doświadczenia, 

które to wykonawcy winni potwierdzić np. posiadanymi referencjami. 

 

W związku z powyŜszym  Komisja Rewizyjna wnosi o:  

1. Wprowadzenie wymogu wnoszenia we wszystkich prowadzonych postępowaniach 

przetargowych wadium oraz zabezpieczenia naleŜytego wykonania umowy przez 

wykonawców ubiegających się o udzielenie zamówienia publicznego celem 

zabezpieczenia interesu gminy.  

2. Zamieszczanie wraz z ogłoszeniami na udzielenie zamówień publicznych, których wartość 

nie przekracza kwoty 14.000,00 euro wzoru formularza ofertowego, projektu umowy itp. 

 

W skontrolowanych postępowaniach przetargowych z zastosowaniem przepisów ustawy prawo 

zamówień publicznych realizowanych przez Urząd Gminy Fabianki Komisja Rewizyjna nie 

wnosi zastrzeŜeń.   

 

II. W wyniku kontroli w powyŜszym zakresie Gminnego Zespołu Oświaty w dniu 21 czerwca 

2012 r. stwierdzono co następuje: 

1. W skontrolowanych postępowaniach przetargowych zauwaŜono brak wymogu wnoszenia 

przez wykonawców wadium i zabezpieczenia naleŜytego wykonania umowy. Komisja 

zdaje sobie sprawę, iŜ wymóg ten nie jest obligatoryjny w myśl ustawy Prawo Zamówień 

Publicznych, niemniej komisja proponuje by we wszystkich prowadzonych 

postępowaniach przetargowych wymagane było wniesienie wadium oraz zabezpieczenia 

naleŜytego wykonania umowy celem zabezpieczenia interesów Gminy.  

2. W skontrolowanych postępowaniach komisja zauwaŜyła, iŜ termin płatności ustalona na 14 

dni w ocenie komisji termin płatności winien być wydłuŜony do 30 dni. 

3. Brak spójności umowy ze specyfikacją w zakresie terminu wykonania umowy i czasu 

realizacji zadania.  

4. W treści umowy zastosowano zbyt łagodne kary umowne w przypadku nie wywiązania się 

z warunków umowy przez wykonawcę w ocenie Komisji kary te nie będą stanowić 

Ŝadnego narzędzia mobilizującego wykonawcę do realizacji zamówienia. 
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W związku z powyŜszym  Komisja Rewizyjna wnosi o:  

1.  Wprowadzenie wymogu wnoszenia wadium oraz zabezpieczenia naleŜytego wykonania 

umowy w stosunku do wszystkich prowadzonych postępowań, jako narzędzia 

zabezpieczającego interes gminy.  

2. Określenie maksymalnego terminu płatności. 

3. Egzekwowanie spójności zapisów umowy z zapisami określonymi w specyfikacji. 

4. Określenie bardziej surowych kar w stosunku do wykonawcy w przypadku nie wywiązania się 

z warunków umowy. 

5. Wprowadzenie konieczności parafowania i weryfikowania umów oraz specyfikacji istotnych 

warunków zamówienia przez radcę prawnego. 

Ponadto Komisja prosi o: 

-  zdefiniowanie zawartego w dokumentacji przetargowej na dowóz dzieci stwierdzenia „cały 

tydzień”, 

- wyjaśnienie dlaczego w przetargu na realizację dowozu dzieci do szkoły trasa linii Nr  

1 rozpoczyna się od Dworca PKP, PKS we Włocławku. 

 

Wnioski: 
 

Decyzję w sprawie umorzeń podatków podejmuje Wójt Gminy Fabianki, po 
zapoznaniu się ze złoŜonymi dokumentami. Wszystkie umorzenia powyŜej kwoty 500 zł 
wywieszane są na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Komisja Rewizyjna stwierdza, iŜ nie 
ma moŜliwości oceny zasadności i poprawności wydanych decyzji dotyczących udzielonych 
umorzeń podatków. Powodem zaistniałej sytuacji jest informacja od radcy prawnego, Ŝe 
dokumenty te stanowią tajemnicę skarbową. Z uwagi na niewiąŜący charakter udzielonej 
odpowiedzi, Komisja wnosi o udzielenie pisemnego uzasadnienia nieudostępnienia Komisji 
szczegółowych danych dotyczących udzielonych umorzeń podatków, uniemoŜliwiając tym 
samym dokonania wnikliwej analizy w przedmiotowym temacie. 
 

 

Przewodniczący 
Komisji  Rewizyjnej 

Tomasz Jezierski 
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Sprawozdanie z wykonania uchwał  

podjętych na XXI SESJI RADY GMINY FABIANKI 

w dniu 14 grudnia 2012 roku 

 

 
 
Na posiedzeniu XXI sesji RG Fabianki podjęto uchwały w następującej sprawie: 
 
 

1.   Nr XXI/145/2012 w sprawie zmian do budżetu na 2012 rok, 

2. Nr XXI/146/2012 w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków, 

3. Nr XXI/147/2012 w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych na 

2013 rok dla zakładu budżetowego, 

4. Nr XXI/148/2012 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i 

zabezpieczenie środków finansowych, jako wkładu własnego na realizację projektu 

„Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie województwa kujawsko – 

pomorskiego”, 

5.  Nr XXI/149/2012 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok, 

6.  Nr XXI/150/2012 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na 

lata 2013 - 2019, 

7.  Nr XXI/151/2012 w sprawie rozpatrzenia skargi, 

8. Nr XXI/152/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

którego właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Fabianki oraz warunków i 

zasad korzystania z tych obiektów, 

9. Nr XXI/153/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Kujawsko – Pomorskiemu. 

 

 Wszystkie powyższe uchwały zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Zespół we Włocławku oraz Urzędu Wojewódzkiego Delegatura we Włocławku a następnie 

przekazane do realizacji kierownikom referatów UG Fabianki, jednostek organizacyjnych oraz 

zakładu budżetowego. 
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Sprawozdanie 
z działalności Rady Gminy Fabianki w VI kadencji za 2012 rok 

 
 
Radę Gminy Fabianki stanowi 15 członków, w tym Przewodniczący RG oraz dwóch 

Wiceprzewodniczących. 
 

W ramach stałych komisji rady  zostały powołane trzy komisje: 
1) Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  
2) Komisja Rewizyjna  
3) Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw BudŜetowych   

 
Ponadto przy Radzie Gminy Fabianki działa Klub Radnych „ Porozumienie” liczący  

9 członków.  
 
W ramach realizacji planu pracy poszczególnych komisji w 2012 roku odbyły one 

następującą liczbę posiedzeń:  
1) Komisja Oświaty – 6 posiedzeń   
2) Komisja Rewizyjna – 9 posiedzeń 
3) Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw BudŜetowych – 8 posiedzeń.  
4) Klub Radnych „Porozumienie” – 8 posiedzeń. 

 
Rada Gminy Fabianki w 2012 roku odbyła 10 posiedzeń w następujących terminach: 
 

  1.   XIV sesja RG w dniu 3  lutego  2012r. 
  2.    XV sesja RG w dniu 26  marca  2012r. 
  3.   XVI sesja RG w dniu 17 maja  2012r. 
  4.   XVII sesja RG w dniu 27 czerwca 2012r. 
  5.   XVIII sesja RG w dniu 7 września  2012r. 
  6.   XIX sesja RG w dniu 26 października 2012r.  
  7.   XX sesja RG w dniu 29 listopada 2012r. 
  8.   XXI sesja RG w dniu 14 grudnia 2012r. 
 

Na powyŜszych posiedzeniach podjęto łącznie 60 uchwał, które zostały przekazane                  
w ustawowym terminie do Wydziału Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego oraz według 
właściwości do Regionalnej Izby Obrachunkowej i poszczególnym kierownikom jednostek 
organizacyjnych oraz zakładu budŜetowego Gminy Fabianki. 
W Dzienniku Urzędowym Wojewody Kujawsko – Pomorskiego opublikowano 12 uchwał. 
Ponadto Rada Gminy podjęła 3 apele. 
 
Na posiedzeniu XIV sesji Rady Gminy w dniu 3 lutego 2012 roku członkowie rady uchwalili 
zmiany w budŜecie gminy na 2012r. Przeanalizowano sprawozdania z działalności Rady 
Gminy oraz poszczególnych stałych komisji z działalności w 2011 roku. Zatwierdzono plany 
pracy Rady Gminy Fabianki oraz poszczególnych komisji na 2012 rok.  
Rada zaopiniowała pozytywnie przedłoŜone sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2011 roku oraz plan pracy tejŜe komisji na 2012 
rok. Ponadto przeanalizowano zaopiniowane przez Komisję Oświaty sprawozdanie                     
z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach za 2011r. Rada zatwierdziła 
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proponowaną zmianę statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej. WyraŜono zgodę na 
wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budŜecie gminy na 2013 rok. 
Zatwierdzono pozytywnie przedłoŜone sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego. Rada Gminy podjęła Apel w sprawie wyraŜenia 
sprzeciwu wobec zniesienia Sądu Okręgowego we Włocławku. Uchwalono Gminny program 
Przeciwdziałania i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na rok 2012.         
Na posiedzeniu sesji podjęto łącznie 9 uchwał.  
 
 
Na posiedzeniu XV sesji Rady Gminy w dniu 26 marca 2012 roku podjęto dyskusję nad 
planowanym przekazaniem na rzecz Starostwa Powiatowego we Włocławku własności gruntu 
pod drogą ul. Dobrzyńska w Szpetalu Górnym. W powyŜszej dyskusji wzięli udział 
przedstawiciele Starostwa Powiatowego we Włocławku w osobach: Starosty Włocławskiego, 
sekretarza Starostwa oraz Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg. Podczas obrad Rada 
zapoznawała się z treścią sprawozdania z działalności Posterunku Policji Fabianki oraz 
informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Fabianki w 
2012 r.  Ponadto na posiedzeniu Rada dokonała analizy przedłoŜonego sprawozdania 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach z działalności w 2011 r. Podjęto 
uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy 
Fabianki. Rada uchyliła uchwałę Nr XIV/97/2012 Rady Gminy Fabianki z dnia 3 lutego 2012 
roku w sprawie zmiany statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach w związku z 
wytycznymi Wydziału Prawnego i Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego Delegatura we 
Włocławku. Rada przyjęła program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na rok 2012. Przyjęto uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Województwu Kujawsko – Pomorskiemu. Dokonano zmiany 
budŜetu na 2012 rok. Na posiedzeniu XV sesji Rady Gminy podjęto łącznie 5 uchwał.  
 
 
Na posiedzeniu XVI sesji Rady Gminy w dniu 17 maja 2012 roku rozpatrzono i 
zatwierdzono pozytywnie sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budŜetu 
gminy za 2011 rok. Po zapoznaniu się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej 
sprawie Rada udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy Fabianki z tytułu wykonania budŜetu za 
2011r. Członkowie rady uchwalili zmiany w budŜecie gminy na 2012r.  Podjęto uchwałą 
nowy statut Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach. Dokonano zmiany uchwały w 
sprawie ustalenia warunków i trybu postępowania o udzielenie dotacji w zakresie rozwoju 
sportu podmiotom nie zaliczonym do sektora finansów publicznych. Uchwalono statut 
sołectwa Chełmica – Cukrownia. Udzielono pomocy finansowej Powiatowi Włocławskiemu  
w związku z realizacją remontu odcinka drogi powiatowej nr 2737C Cyprianka – Wielgie w 
miejscowości Świątkowizna. Rada Gminy poprzez podjecie apelu wyraziła swoje stanowisko 
co do zamiaru połączenia Szpitala Wojewódzkiego we Włocławku, Wojewódzkiego Ośrodka 
Medycyny Pracy  we Włocławku i Stacji Pogotowia Ratunkowego  we Włocławku. Rada 
została zapoznana z treścią Wojewody Kuj. – Pom. w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Gminy Fabianki w sprawie  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2012. Wskutek powyŜszego wszczęto 
postępowanie w celu prawidłowego opracowania treści programu zgodnie z wytycznymi 
Wydziału Prawnego i Nadzoru Wojewody Kujawsko - Pomorskiego. Rada podjęła na sesji 
łącznie 7 uchwał.   
 
Na posiedzeniu XVII sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwiec 2012 roku członkowie rady 
dokonali analizy działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach w 2011r.oraz I 
półroczu 2012r. Uchwalono zmiany w budŜecie gminy na 2012r. Zapoznano się z treścią 
sprawozdania z działalności jednostek Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Fabiankach za 2011 
rok. W ramach realizacji planu pracy rada zapoznana została z informacją na temat 
pozyskiwania środków zewnętrznych i aktualnie realizowanych projektów. Na posiedzeniu 
sesji podjęto łącznie 7 uchwał. Uchwalono statuty dla 15 sołectw Gminy Fabianki. Określono 
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uchwałą  zasady stosowane co do kwestii zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowej radnych Gminy 
Fabianki. Przyjęto Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2012 – 2014. Przekazano w 
formie darowizny nieruchomość ul. Dobrzyńska Szpetal Górny na rzecz Powiatu 
Włocławskiego w celu uporządkowania stanu prawnego tejŜe nieruchomości.  
 
 Na posiedzeniu XVIII sesji Rady Gminy w dniu 7 września 2012 roku uchwalono zmiany w 
budŜecie gminy na 2012r. Przyjęto uchwałę w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze.  
Dokonano zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania usług 
opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. Rada zapoznała się z 
przedłoŜoną informacją wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2012 roku. Uchwalono 
Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy                       
w rodzinie na lata 2012-2018. Na posiedzeniu XVIII sesji podjęto łącznie 5 uchwał.  
 

Na posiedzeniu XIX sesji Rady Gminy w dniu 26 października 2012 roku członkowie rady 
zapoznali się z informacją z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych przez radnych za 
2011r. oraz inne osoby zobowiązane do złoŜenia oświadczenia majątkowego za 2011 rok. 
Podjęto uchwałę w sprawie obwodów głosowania. Zatwierdzono nowe stawki podatkowe 
dotyczące podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości oraz od środków transportowych 
obowiązujące od 1 stycznia 2013 roku. Udzielono poparcia dla wniosku Rady Miejskiej 
Inowrocławia o stwierdzenie niezgodności z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej przepisów 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Rada poprzez uchwałę wyraziła zgodę 
na obniŜenie bonifikaty od ceny sprzedaŜy nieruchomości gruntowych wpisanych do rejestru 
zabytków, stanowiących zespół dworsko – parkowy, połoŜony w Chełmicy DuŜej, gmina 
Fabianki, będących własnością Gminy Fabianki. Rada wyraziła zgodę na zawarcie 
porozumienia ze Starostwem Powiatowym we Włocławku w sprawie przejęcie przez Gminę 
Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leŜących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2012/2013. Przyjęto program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na rok 2012. Zatwierdzono przedłoŜone zmiany w budŜecie gminy na 
2012 r. Rada podjęła zmianę Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2015. Łącznie 
na posiedzeniu rady podjęto 13 uchwał.  
 
Na posiedzeniu XX sesji Rady Gminy w dniu 29 listopada 2012 roku członkowie rady 
uchwalili zmiany w budŜecie gminy na 201 2r. Zapoznali się z informacją na temat 
wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2012 roku. Dokonano analizy sprawozdania z 
realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012. PowyŜsze sprawozdanie zostało 
zatwierdzone pozytywnie. Zapoznano się z wynikami kontroli kompleksowej przeprowadzonej 
przez Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Fabianki w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej w Fabiankach. W ramach podjętych uchwał rada wyraziła zgodę na 
przystąpienie Gminy Fabianki do projektu: „Lepiej przygotowany nauczyciel, lepiej 
przygotowany uczeń” z WSHE we Włocławku. Uchwałami przyjęto w zarządzanie przez 
Gminę Fabianki przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych przy drogach krajowej i 
wojewódzkiej. Rada wyraziła zgodę na wynajem lokalu uŜytkowego w budynku 
administracyjnym Gminy Fabianki – Fabianki 87B. Łącznie w trakcie obrad XX sesji przyjęto 
6 uchwał. 
 
Na posiedzeniu XXI sesji Rady Gminy w dniu 14 grudnia 2012 roku członkowie rady 
uchwalili budŜet gminy na 2013 r. wraz ze zmianą wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Fabianki na lata 2013-2019. Przed zatwierdzeniem budŜetu radni zapoznali się z uchwałami 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Włocławku w sprawie opinii o przedłoŜonych projektach 
uchwał oraz moŜliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 
budŜetowej. Dokonano analizy proponowanej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na 2013 r. na podstawie kalkulacji przedłoŜonej przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Fabiankach. Zatwierdzono stawki za wodę i ścieki na 
terenie gminy Fabianki obowiązujące w 2013 roku. Rada podjęła decyzję o dotowaniu 
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zakładu budŜetowego gminy w 2013 r. Uchwalono zmiany w budŜecie gminy na 2012 rok. 
Rozpatrzono skargę na Wójta Gminy Fabianki z dnia 14.11.2012 roku, która wpłynęła od 
Pani Heleny Siwińskiej. Skarga została uznana za bezzasadną o czym poinformowano 
skarŜącą jak i Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego. W związku z realizacją w ramach dotacji 
budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Nasiegniewie dokonano zwiększenia kwoty 
udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Kuj. – Pomorskiego z uwagi na 
przekroczenie planowanej kwoty zadania. WyraŜono zgodę na realizację w 2013 roku 
projektu: „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie województwa kujawsko – 
pomorskiego”. Na posiedzeniu XXI sesji Rada podjęła łącznie 9 uchwał. 
 
 

W oparciu o powyŜszą analizę stwierdzić naleŜy, iŜ plan pracy Rady Gminy Fabianki 
na 2012 rok został zrealizowany w całym zakresie. Zadania były realizowane zgodnie z 
przewidzianym terminem ich realizacji.  
 
 

Z wszystkich posiedzeń Rady Gminy Fabianki zostały sporządzone protokoły, które 
zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Fabianki i znajdują się do 
wglądu na stanowisku obsługi Biura Rady Gminy Fabianki.  

 


































